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Provizorní most 
Postavila armáda
Dva až čtyři miliony korun. Tak až tolik 
může stát nový most, který bude muset 
město v budoucnu postavit na místě 
starého mostu v Ulici Boženy Němcové, 
který poničila červencová povodeň. Pro-
zatím se o bezpečný průjezd ulicí stará 
osmnáctimetrový provizorní most, který 
má město zapůjčený ze Správy hmot-
ných rezerv. Na tři roky. „Provizorní most 
přijeli postavit armádní ženisté z Rakov-
níka. Starý most je narušen u jedné z pat 
mostu, chybí část klenby. Byl opravdu 
v havarijním stavu a hrozilo zřícení,“ vy-
světlil starosta Karel Vrbický. Položením 
nového mostu přes stávající se starému 
mostu odlehčilo, vojáci jej přes poškoze-
ný most překlenuli tak, aby již nedochá-
zelo k jeho zatěžování. Stavba nového 
mostu je otázkou peněz. Projekt na jeho 
přestavbu se již zpracovává. (ah) 

Popovodňová pomoc přicházela z mnoha stran
Bezprostředně po povodních začala do našeho města proudit pomoc. Finanční i mate-
riální. Největší příspěvek schválil pro Benešov nad Ploučnicí Ústecký kraj. Na pokrytí 
prvotních nákladů po povodni poskytl celkem 1.320 tisíc korun. „Původně jsme náro-
kovali 1,5 milionu korun, ale tato částka byla velmi rozumná a jsme za ní rádi. Seznam, 
co všechno se za tyto peníze zaplatilo, je dost dlouhý. Mohu jmenovat například od-
straňování škod na obecním majetku, odvoz odpadu, nákup čistících a desinfekčních 
prostředků, pohonné hmoty, jídlo, vybagrování koryta potoka a mnoho dalšího,“ uvedl 
starosta Karel Vrbický. 
Město zřídilo po povodni dva povodňové účty, kam mohli a stále mohou lidé přispí-
vat. Jeden pro fyzické osoby, druhý pak pro obce, firmy a jiné organizace. Na těchto 
účtech se během prázdnin sešlo téměř tři sta tisíc korun. „Osud našeho města nebyl 
lhostejný ani našemu partnerskému Heidenau. Nejen jim, ale i další přispěvatelům 
patří obrovský dík. Stejně tak jako lidem, kteří místo finanční pomoci poskytli ma-
teriální dary či nezištně pomáhali při odstraňování škod,“ poděkoval starosta. Na 
povodňový účet byla převedena také částka, kterou přinesla sbírka na jméno starosty. 
Podařilo se vybrat téměř 18 tisíc korun a kasička byla otevřena za účasti lidí z posti-
žených domácností.
Další pomoc přišla například od Diecézní charity z Litoměřic, která si mezi postižený-
mi povodní vytipovala celkem sedm rodin a poskytla jim finanční pomoc.
Prozatím jsou všechny vybrané peníze pečlivě uloženy na účtech městského úřadu. 
O jejich přerozdělení rozhodnou zastupitelé na svém zasedání 30. září. 

(ah)

Přijaté finanční dary k 31. 8. 2009

Na ú. č. 9005-4822413/ 0100

Město Žacléř
Obec Vchynice
obec Hoštka
Sdružení obcí Benešovska
obec Vížina
Městská část Prahy 5

Na ú. č. 19-4822431/0100

S.Tomov
RTR transport
A.Hemiková
I.Sfupková
Výr. družstvo Pardubice
Jiří Ibl
IBL CZ a. s.
M. Chadimová
STP MO
Občané Heidenau
Veřejná sbírka K. Vrbicky
D. Tesarčíková

Celkem 285 263.24Kč          

na odstraňování škod 
se stále pracuje

Likvidace popovodňových škod potrvá 
ještě dlouho. Nejvíce škod na obecním 
majetku vzniklo poničením komunikací 
a chodníků a tří mostů. „Na opravách 
pracujeme. V současné době se připra-
vuje oprava ulic Alšova, Pod Ostrým 
a Žižkova, kde se napojíme na komunika-
ci před viaduktem na Habartice. Ta patří 
pod Správu a údržbu silnic Ústeckého 
kraje, takže na opravě tohoto úseku se 
budeme podílet společně,“ vysvětlil sta-
rosta Karel Vrbický. „Teprve až bude nový 
most v Ulici Boženy Němcové, upravíme 
komunikaci i v ulici Boženy Němcové. 
Lidé se do této části města mohou nyní 
dostat dvěma způsoby. Buď po provizor-
ním mostě, který je vhodný i pro větší 
a těžší auta, nebo objížďkou ulicí Žižkova 
do ulice Pod Ostrým, která je ale vhodná 
pouze pro osobní auta. 

Na důležité opravy se chystá také Povo-
dí Ohře. Vrhne se na zpevňování břehů 
a stěn říčky Bystré.

(ah) Foto: Radek Lekner



– 2 –

Cena tepla a Benešovská teplárenská společnost
 V souvislosti s vyúčtováním spotřeby tepla za rok 2008 jsme za-
znamenali u našich zákazníků negativní reakce, nespokojenost 
a hlavně nedůvěru ke konečné ceně.  Cena tepla byla stanovena na 

začátku loňského roku jako předběžná a vycházela z předpokládané spotřeby tepla 
a tehdy aktuální ceny plynu.  V lednu 2008 byla cena plynu 7,28 Kč za m3. V průběhu 
roku ale cena stále stoupala tak, že na konci roku přesáhla 10,5 Kč/m3. Toto navýšení 
se pak projevilo v konečné ceně zvýšením proti předpokladu ze začátku roku o 94 Kč 
za jeden GJ.
 Výslednou cenu jsme nechali překontrolovat Státní energetickou inspekcí, která pro-
vádí dozor nad výší ceny a oprávněností konkrétních nákladů na výrobu, včetně přimě-
řenosti zisku.  O kontrolu následně požádali i někteří nespokojení zástupci odběratelů 
tepla.
Tato inspekce po svém šetření zjistila, že stanovená cena odpovídá zákonným před-
pisům a navýšení proti předpokladu ze začátku roku jde na úkor zvýšené ceny plynu. 
Kontrola také zjistila, že ani zisk není navýšen tak, jak nám podsouvají někteří nespo-
kojení odběratelé tepla.
Cena tepla pro rok 2009 byla kalkulována jako předběžná v prosinci roku 2008 a tomu 
odpovídají i stanovené zálohy. Tehdy byly ceny plynu nejvyšší a od té doby došlo k jejich 
poklesu a od srpna k mírnému nárůstu. V letním období je ale spotřeba plynu malá. 
Rozhodující pro výslednou cenu je velký odběr a cena plynu v zimních měsících.
Benešovská teplárenská společnost v červenci letošního roku nabídla správcům od-
běratelů tepla možnost snížení záloh o 11 %. Zásah do způsobu plateb může způsobit 
určité komplikace, a proto volbu této změny byla ponechána na správcích. Je však 
nutné upozornit, že v případě snížení zálohy a následného růstu ceny plynu může při 
vyúčtování roku 2009 dojít k nedoplatku.
Benešovská teplárenská společnost, kterou od konce května stoprocentně vlastní 
město Benešov nad Ploučnicí, nemá zájem nadhodnocovat dodávané teplo na úkor 
spotřebitelů. Cena tepla je cena věcně usměrněná a je pod stálou kontrolou státních 
orgánů, které dohlížejí na výši a oprávněnosti veškerých nákladů při výrobě. 
Výrobci, kteří dodržují zákony a cenové předpisy, nemají možnost cenu tepla svévolně 
a libovolně navyšovat. Mezi tyto důvěryhodné výrobce – jak ukázaly kontroly za po-
slední roky – Benešovská teplárenská společnost rozhodně patří.

Pavel Beneš, Václav Průša
Benešovská teplárenská společnost, s.r.o.

Už na podzim bude vypsán 
vhodný dotační titul
Už na podzim by měl být vypsán vhodný 
dotační titul, který by mohl městu přinést 
potřebné finance na plánované „ozeleně-
ní“ benešovského sídliště. Chystá se ho 
vypsat Fond životního prostředí České 
republiky v rámci Operačního programu 
životní prostředí. „Zpracovaný projekt 
Posílení biodiverzity sídelních biotopů 
vyžaduje investici kolem 1,7 milionu ko-
run. Předpokládáme, že alespoň 80% 
nákladů bychom mohli mít z dotace. Už 
jsme s fondem jednali o podmínkách do-
tace. Pokud se to podaří, začali bychom 
s realizací 1. etapy projektu už v příštím 
roce,“ vysvětlil starosta Karel Vrbický. 
Do projektu je zahrnuto také vybudování 
nového parkoviště v přední části sídliště. 
S největší pravděpodobností by práce za-
čaly právě tam. 

(ah) 

Povodně: Využijte 
příspěvku 

ministerstva
Až do druhého listopadu je možné 
prostřednictvím města požádat o fi-
nanční příspěvek ve výši 30 tisíc ko-
run, který v rámci programu Podpory 
při zajišťování dočasného náhradní-
ho ubytování a dalších souvisejících 
potřeb v důsledku povodně či jiné 
živelné pohromy nabízí Ministerstvo 
pro místní rozvoj České republiky.  
Příspěvek je ve své maximální výši ur-
čen na obnovení zničeného základní-
ho vybavení domácnosti. „Dotace je 
určená pro domácnosti, které přišly 
v důsledku živelné pohromy dočasně 
o možnost užívat byt nebo jeho část 
z důvodů jeho rekonstrukce, opravy 
a podobně. Žádost o příspěvek jsou 
k vyzvednutí na městském úřadě, 
kde lidem pomůžeme i s jejím vypl-
něním. Město se pak postará o další 
vyřízení. Pošle na ministerstvo sou-
hrnnou žádost, kde budou zahrnuty 
požadavky všech domácností. Je to 
tak proto, že právě my známe situaci 
mezi postiženými lidmi a dokážeme 
zhodnotit správnost jejich nároků,“ 
vysvětlil starosta Karel Vrbický. 
Pro toho, kdo ještě žádost nepodal, 
připomínám, že poslední termín po-
dání je 2. listopadu.

(ah) 

Hospodářská a finanční krize pronikla i do rozpočtu Benešova nad Ploučnicí. Z důvodu 
současného přerozdělování daní, je město nuceno pozastavit spoustu naplánovaných 
investičních akcí. „Město získává převážnou většinu finančních prostředků na provoz 
obce z tzv. sdílených daní, proto je vždy důležitá výše jejich příjmů. Z dostupných ma-
teriálů vývoje ekonomiky z Ministerstva financí České republiky k prvnímu pololetí le-
tošního roku zatím vyplývá, že pokles celostátního inkasa se projeví oproti roku 2008 
snížením daňových příjmů obce odhadem nejméně o 12%, ve srovnání s republikovými 
rozpočtovými příjmy pak až o 18 %,“ uvedl starosta města Karel Vrbický. 
Při rozpočtu města 64.450 tisíc korun na letošní rok, si jistě každý sám dokáže spočí-
tat, jaká částka je ve hře. Na benešovské radnici se proto nyní zamýšlejí, kde nejlépe 
ušetřit. K dílčím škrtům možná dojde v příspěvcích pro společenské organizace měs-
ta, odsunou se rovněž záměry některých připravených investičních (vyjma dotačních) 
i neinvestičních akcí. „Odsunuto“ bude například předláždění prostoru pře městských 
kinem, oprava opěrní zdi v ulici Nerudova či výstavba parkoviště na sídlišti.  
„Zastupitelstvo města se bude snažit, v rámci možností, snížit dopady ekonomické kri-
ze na město zabezpečením nových aktivit, vedoucích k získání finančních prostředků 
z jiných, zatím nevyužívaných zdrojů. Věříme, že se nám společně podaří tuto nepříz-
nivou dobu úspěšně překonat,“ ukončil starosta. 

(ah)

Ekonomická krize dopadla i na naše město
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Krátce z města
V současné době využívá v našem městě •	
možnosti přivýdělku ke své sociální dávce 
prostřednictvím systému Hmotné nouze 
celkem 26 lidí. Pracují pro Službami měs-
ta a zajišťují především úklid města.
Na podatelně městského úřadu je možné •	
se informovat o projektu Rodinné pasy. 
Jde o systém slev, které lze využívat při 
návštěvách nejrůznějších zařízení a in-
stitucí. Rodinný pas vznikl jako projekt 
na podporu rodin s dětmi. Jeho podsta-
tou je vytvoření a realizace systému po-
skytování slev a dalších výhod rodinám 
s dětmi. Účast v projektu a využívání slev 
je pro rodiny bezplatné. Nutná je pouze 
registrace. Více informací na www.rodin-
nepasy.cz nebo na podatelně MěÚ. 
Protože v době uzávěrky Benešovských •	
novin nebylo jasné, zda se budou konat 
plánované volby do Poslanecké sněmov-
ny Parlamentu České republiky, nemůže-
me vám podat informace o jejich konání. 
Ať už ale budou v plánovaném termínu 
či nikoliv, dovolujeme si vás upozornit, 
že dojde ke změně jednoho volebního 
okrsku. Kdo byl zvyklý volit na městském 
úřadě v obřadní místnosti, ten letos bude 
muset do městského kina.
Letos se bohužel nedočkáte Svatováclav-•	
ského Jarmarku. Byl zrušen z finančních 
důvodů. Pořadatelé žádali město o pří-
spěvek ve výši 50 tisíc korun, dostali však 
jen polovinu. Nepodařilo se získat ani 
sponzory, kteří by akci podpořili, proto 
byl zrušen. Jako náhradu připraví organi-
zátoři akci menšího rozsahu v městském 
kině a jeho nejbližším okolí 28. října. Více 
informací v příštím vydání Benešovských 
Novin.   

Na pobyt dětí ze zatopených oblastí se složili 
pracovníci Úřadu práce

Pracovníci Úřadu práce v Děčíně mezi sebou udělali sbírku pro děti ze 
zatopených domů v Benešově nad Ploučnicí a odvezli je na prodloužený 
víkendový pobyt na faru do Srbské Kamenice. Na této faře jim administrátor 
Marcel Hrubý poskytl pro děti ubytování a veškeré zázemí. 
Co je k tomu vedlo? 
Napadlo je, že si  po týdnu dřiny potřebují rodiče odpočinout a nejlepší 
cesta je zabavit jim děti, aby se nemuseli starat, co budou jíst, co zrovna 
v tomto, pro ně velmi nebezpečném prostředí, právě dělají a kde vlastně 
budou spát.  Pracovnice z Úřadu práce děti nejen v pátek ráno odvezly, ale 
i v neděli odpoledne přivezly zpět domů a předaly zpět rodičům. O plná bříška 
se jim staraly paní Bedřiška Gajdošová a Věra Klestilová. Nezapomínaly ani 
na pitný režim. Volný čas se jim snažili zaplnit studenti  Jan Gajdoš a Adéla 
Horňáková, která jim večer před usnutím četla i pohádky. Děti namalovaly 
obrázky, jak viděly povodeň. Například tatínka jak zachraňuje odplouvající 
pneumatiky, valící se vodu, jak odnáší auta, míče, dřevo, mrtvé ryby, vodní vír 
pod vlastními okny… Rodičům se bude zdát skoro nemožné, že se děti vůbec 
nedívaly na televizi a přesto se jim pobyt líbil. Trošku peněz, které nám pro 
děti zbyly, jsme předali do dvou konkrétních rodin, které s námi děti pro jejich 
nízký věk poslat nemohly. Také jsme byli požádáni o postýlku pro 8 měsíční 
dítě. Tu už také máme a při nejbližší příležitosti ji předáme. Jsem ráda, že lidé 
nejsou k neštěstí druhých neteční. Všem touto cestou děkuji. Pobyt v Srbské 
Kamenici si užily tyto děti: Nikol a Karolína Mrázkovi, Andrea, Kamil a Ondřej 
Horvátovi, Nikola Zahradníková, Lukáš Otta, Martin, Lukáš a Jiří Fričovi.

Bedřiška Gajdošová z Benešova nad Ploučnicí

 

Devět tisíc návštěvníků už letos přivítal •	
Státní zámek v Benešově nad Ploučnicí. 
Návštěvnost by podle Kastelána PhDr. 
Zdeňka Heniga mohla být ještě vyšší, 
nebýt prací na rekonstrukci kanalizace 
a prázdninové povodně. Noční prohlíd-
ky se těšily i letos krásné návštěvnosti. 
Všechny termíny bývaly plně obsazeny.

(ah)

Foto: Zdeněk Henig
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Poděkování
Ráda bych touto cestou poděkovala manželům 
Haně a Petrovi Rabovým i jejich synovi Petrovi 
za bezvadnou spolupráci s naší školou v oblasti 
školních soutěží v kopané.
Jejich ochota i obětavost není v dnešní době vů-
bec samozřejmostí. Pomáhají nám organizačně 
i odborně již mnoho let a naši žáci i díky tomu do-
sahují výborných umístění. Jedná se hlavně o tur-
naje: „Šmicrův pohár“ /mladší i starší katego-
rie/, celorepublikovou soutěž Coca-Cola Školský 
pohár, které se účastníme od samého počátku 
v roce 2000/2001. Na těchto sportovních akcích 
dosahujeme výborných umístění. 
Je zřejmé, že úspěchy, kterých žáci dosahují, jsou 
i zásluhou ostatních benešovských trenérů. 
Lidí, kteří jsou ochotni se ve vlastním volnu věno-
vat naší mládeži, si važme.

Mgr. Jaroslava Novotná

Profesní orientace žáků 9. tříd
Ve školním roce 2008/2009 ukončilo základ-
ní vzdělání na naší škole 43 žáků. Měli před 
sebou nelehký úkol - jakou cestou jít dál. Z cel-
kového počtu se jich 29 přihlásilo na čtyřleté 
studijní obory nebo učební obory s maturitou 
a 14 na tříleté učební obory. Největší zájem byl 
o SPŠ dopravní a strojírenskou a SŠ řemesel 
a služeb v Děčíně. Ostatní nastupují např. na 
gymnázium, školu zdravotní, stavební, euroško-
lu a obory jako např. cestovní ruch, veřejno-
správní činnost, informatiku v ekonomice apod.       
Přejme jim hodně úspěchů a šťastnou volbu při 
dalším vzdělávání.

Mgr. Jaroslava Novotná 

nový školní rok na zŠ a mŠ zahájen
V úterý 1. září 2009 začal nový školní rok pro 50 nových žáčků 1. tříd a 15 žáčků pří-
pravky. Třídní učitelky 1. tříd Mgr. Libuše Ficencová a Mgr. Martina Ondrejkovičová 
a třídní učitelka přípravky Radka Bartošová přivítaly nové žáky naší školy a jejich rodi-
če spolu se starostou města Benešov nad Ploučnicí Karlem Vrbickým a ředitelkou ško-
ly Mgr. Dagmar Tesarčíkovou. Děti si ze školy odnesly pěkné dárky, ale jistě i krásné 
zážitky z prvního školního dne. Spolu s prvňáky a dětmi z přípravky začal nový školní 
rok také pro 380 jejich starších spolužáků. Předškolní vzdělávání v mateřské škole 
zahájilo 112 dětí, které jsou rozděleny do čtyř oddělení školky.
Přejeme všem předškolákům a žákům hodně úspěchů ve školce i škole, a těm starším 
jen samé jedničky v žákovských knížkách.

Mgr. M. Šmídová
zástupkyně ředitelky ZŠ a MŠ Benešov n. Pl.

druhá etapa projektu Umění bez hranic 
se nesla v duchu Prázdninové školy keramiky a prostorové tvorby
Ve dnech 19. – 22. 8. 2009 proběhl v na-
šem městě další z akreditovaných  umě-
leckých kurzů. Místem konání bylo atri-
um a výtvarná dílna Základní školy v Be-
nešově nad Ploučnicí. 
Účastníci letní školy měli za úkol vytvořit 
sochu z ytongu a komponenty z šamoto-
vé hlíny k vytvoření společného totemu. 
Tématem pro tvorbu bylo vyjádření stavu 
duše nebo duchovního obrazu místa.
Lektory letní školy byli Mgr. Alois Krač-
mar- prostorová tvorba a Mgr. Věra 
Becková- keramická dílna, o technickou 
přípravu a stravování frekventantů se 
vzorně postarali manželé Prokopcovi. 
„Sochání“ se odehrávalo v atriu ško-
ly. Účastníci měli připraveny sloupy 
z ytongu vysoké 180 cm. K vlastní prá-
ci byla připravena dláta, paličky, pilky, 
vrtačky a podobně. Mezi tvůrci občas 
převládaly pocity stavitelů pyramid, 

takové bylo horko, sluneční svit oslepo-
val a fyzicky šlo o poměrně namáhavou 
práci. Výsledek však po čtyřech dnech 
předčil očekávání. Atrium školy nyní 
zdobí deset parádních artefaktů, kte-
ré nesou názvy např.: „Reinkarnace“, 
„Věc“, „Nahoře a dole“, „Sedm“ atd. - 
viz foto. 
Keramická dílna byla situována do 
výtvarného ateliéru. Frekventanti kur-
zu zde tvořili jednak doplňky menších 
soch, které společně s barevným vitrá-
žovým sklem probudily kámen k životu. 
Ústředním tématem pak bylo vytvoře-
ní společného totemu - dalo by se říci 
také sloupu duchovního souznění. Prá-
ce na tomto společném díle ještě není 
u konce, protože hlína musí vyschnout, 
poté bude vypálena a teprve následně 
se jednotlivé komponenty spojí, aby vy-
tvořily společnou vizi.

Všechna díla z letošních uměleckých kur-
zů budou k vidění na velké výstavě, kte-
rou plánujeme na říjen. Umělecké kurzy 
jsou realizovány díky finančnímu příspěv-
ku města Benešova nad Ploučnicí a Čes-
ko - německého fondu budoucnosti.

Mgr. Dagmar Tesarčíková

Foto: rodiče prvňáčků

NoViNky ze školy
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Centrum pro zdravotně postižené 
Ústeckého kraje, 
os. IČ: 26593661

strUČná CHaraKtEristiKa KraJ-
sKÉ orGanizaCE

CENTRUM pro zdravotně postižené 
Ústeckého kraje (dále jen CZP ÚK) má 
okresní odborná pracoviště pod názvem 
„PORADNA PRO ZDRAVOTNĚ POSTIŽE-
NÉ A SENIORY“ (dále jen P-ZPS) a dále 
kontaktní místa na venkově.

Jsme organizace působící na trhu •	
poskytovatelů sociálních služeb od  
r. 1989 (dříve pod jiným názvem). 
Jsme tudíž organizací prověřenou sa-
motnými klienty. 
Všichni naši zaměstnanci mají odpo-•	
vídající vzdělání, potřebné certifikáty 
z odborných kurzů a průběžně jsou 
neustále proškolováni (dále viz. zákon 
o sociálních službách č.108/2006 Sb. 
a vyhláška 505/2006 Sb. vč. přísluš-
né další metodiky)
Pomáháme osobám znevýhodněným •	
buď kvůli zdravotnímu postižení, či 
dlouhodobé nebo chronické nemoci, 
nebo kvůli věku
Informujeme je o jejich právech •	
a podporujeme je při jejich prosazo-
vání a naplňování

PosKYtovanÉ slUŽBY

základní a odborné sociální pora-•	
denství (služba ze zákona je zdarma)
půjčovna kompenzačních•	  zdravot-
ních pomůcek (služba zpoplatněna 
dle ceníku)
služba osobní asistence•	  (služba 
zpoplatněna dle ceníku) 
kontaktní práce v terénu•	
vyhledávání osaměle žijících osob se •	
zdravotním postižením nebo seniorů, 
potřebujících naši péči
osvětová a distribuční činnost tisko-•	
vin se sociální, nebo sociálně zdra-
votní tématikou
zprostředkování konzultací architek-•	
tonických bariér s odborným praco-
vištěm konzultantů (úpravy a pře-
stavby domu, bytu, částí bytu-koupel-
ny, WC, apod.)

terénní praxe studentů středních •	
a vysokých škol se zaměřením na 
problematiku osob se zdravotním po-
stižením

Kdo JsoU naŠi KliEnti v PoradnĚ?

Navštívit nás může kdokoliv, nikoho •	
neodmítneme, a také se tak v běž-
ném životě děje, protože mnoho lidí 
má nejrůznější problémy 
Cílová skupina, na kterou je naše •	
krajská organizace zaměřena - osoby 
se zdravotním postižením tělesným, 
sluchovým, zrakovým, mentálním, 
kombinovaným a vnitřní choroby 
(astma, dia, kardi, apod.), dále osoby 
s dlouhodobým a chronickým one-
mocněním, rodiny s dětmi se zdravot-
ním postižením a senioři
Služba odborného poradenství je •	
poskytována výhradně odborným 
poradcem, jenž splňuje všechny pod-
mínky příslušného zákona o vzdělání 
a odborných kurzech (vysokoškolský 
diplom, certifikát z kurzu na odborné 
poradenství) a je neustále průběžně 
proškolován
Služba odborného poradenství je •	
z příslušného zákona poskytována 
zdarma    

Co KliEntY tráPí…

nedostatečná informovanost o po-•	
skytovatelích a nabídce sociálních 
služeb
spletitá síť poskytovatelů, špatná ori-•	
entace, určitá roztříštěnost 
špatně přístupná trasa za poskytova-•	
telem (nevyřešená bezbariérovost)
náročnost a složitost, po administra-•	
tivní stránce, při vyřizování soc. dá-
vek, příspěvků, aj.

KdE nás naJdEtE
V Benešově nad Ploučnicí v  klubu dů-
chodců, každý II. čtvrtek v měsíci, vždy 
od 13 do 15 hodin

termíny poradenství: 
10. září 2009, 12. listopad 2009, 10. pro-
sinec 2009

slUŽBa osoBní asistEnCE
Doprovod k lékaři, na lékařská vyšet-•	
ření a zákroky
Doprovod na úřady, k úředním jed-•	
náním

Doprovod do a ze zaměstnání, školy•	
Doprovod na rehabilitační, sportovní, •	
kulturní a jiné podobné aktivity
Doprovod za ostatními poskytovateli •	
sociálních služeb
Donáška nákupu nebo pomoc při na-•	
kupování
Donáška léků od lékaře nebo z lé-•	
kárny
Donáška obědů•	
Dohled a společnost při trávení vol-•	
ného času
Dohled, pomoc a péče v domácnosti•	
Dohled, pomoc a péče při dodržová-•	
ní lékového a stravovacího režimu
Dohled a pomoc při přípravě a kon-•	
zumaci stravy
Pomoc při zvládání úklidu obydlí•	
Asistence žákům při mimoškolních •	
aktivitách (asistence ve školách pou-
ze s předchozím souhlasem školy)
Aj. dle oprávněných potřeb osob se •	
zdravotním postižením a seniorů

Co JE to slUŽBa osoBní asistEnCE? 

Služba je poskytována v přirozeném •	
prostředí osoby se zdravotním po-
stižením nebo seniora (tj. byt, dům, 
nebo při hospitalizaci, ale i venku)
Služba je poskytována vždy na zákla-•	
dě písemného smluvního ujednání
Služba není poskytována na základě •	
lékařského doporučení – může o ni 
požádat každý, kdo cítí, že potřebuje 
pomoc II. osoby
Služba je poskytována odbornými •	
pracovníky s certifikátem z odborné-
ho kurzu, kteří splňují vzdělání, praxi 
a jsou průběžně neustále proškolo-
váni
Služba je dle příslušného zákona zpo-•	
platněna (dále viz. platný ceník v kaž-
dé Poradně ZPS) 

  28. října 29, 405 02 Děčín 2

  412 510 107  775 204 162

 e-mail: decin@krcentrum.cz

www.krcentrum.cz

 Bc. Michaela Hanušová, 
 ved. Poradny ZPS 
 (poradkyně a koordinátorka osobní 

asistenční služby)

Bc. Michaela Hanušová, 
vedoucí P-ZPS CZP ÚK

PŘEdstavUJEmE Činnost PoradnY Pro zdravotnĚ PostiŽEnÉ a sEniorY v dĚČínĚ
Vaše příspěvky
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Autorské čtení KRAVATOVÁNÍ

6. ročník autorského čtení Kravatování, 
které proběhlo 19. června od 20 hod. 
v rámci Slunovratu mělo malé zpoždění, 
čekalo se na pražáky. Začínáme po půl 
deváté a už je salónek Hotelu Jelen na 
náměstí v Benešově nad Ploučnicí plný. 
Na úvod jsem si zařval a to,  že vítám 
všechny účastníky. 

Úvod

vítám a mávám 
všem veršotepcům

a ukláním se 
před jejich chtíčem

vítám všechny fandy – dobrá i Pepíky
účastníky zájezdu 

za jazykem

v.v.u.z.
za slovem jako takovým

v.v.u.z.
a řvu

v.v.u.z.
dělám všechno

proto-proč
protože je to 

hmota a ta se musí
natvarovat do podobenství

a jak tak vidím kolem
pěkně si s námi
příroda pohrála 

Kravatování 09

Jako první četl Vít Kremlička z Prahy, tex-
ty kubánského undergroundového básní-
ka Jorge Olivera Castilla, četl španělsky 
i česky, doplnil svými texty. Na kytaru ho 
doprovázel benešovák Jakub Mužík, kte-
rý nyní žije v Praze. Vyzrálá kombinace 
zněla opravdově á la Latinská Ameri-
ka. Dalším autorem byl Ladislav Kováč 
z České Kamenice, specialista na mor-
bidní až anegnotově laděné texty, krát-
ké a úderné. Ondřej Mataj v současné 
době studující na FAMU v Praze zahrál 
na kytaru sérii poetických zhudebněných 
textů, poté spěchal zpět do Prahy, aby 
stihl natáčení filmu. Jakub Sláma letos 
vystoupil ve stejně laděném duchu jako 

vloni, ale navíc s oslavnou básní pro 
Kravatování. Zdeněk Feher alias Dehet, 
takto přejmenovaným v článku MF Dnes, 
byl na klávesy doprovázen Martinou Ma-
toušovou. Přednesl sebeironickou zpo-
věď. Zhruba v polovině večera předvedl 
performér, básník József Biró z Maďar-
ska performance pod názvem POEMSI-
LENCE (Báseň ticha). Z chleba odebral 
vnitřek, který po sežvejkání deseti strá-
nek textu básní zapíjených pivem, znovu 
obsah zaplnil. Chléb uzavřel a převázal 
symbolickou bílou stuhou. Někteří divá-
ci expresy nestrávili a načas se vzdálili. 
Martin Tomášek doprovázel břebuzenou 
elektrickou kytarou Martina Davida, oba 
známí tepličtí autoři. Vnesli do salónku 
vzrušené okamžiky měst. Výpravčí z že-
lezniční stanice Jedlová básník Ondřej 
Brzák, též autor divadelních představe-
ní, situoval legraci na železnici kolem ní. 
Dcera Lucie v krátkosti a výstižně vystih-
la strohost a expresivnost našeho žití. 
Do přednesu se přihlásil Martin Dočekal 
a lyrickým textem, který nám připomněl 
ony školní léta čítanek. Jakub Chadima si 
připravil 3 texty až divadelní výstupy od 
osobního napadání po sarkastické po-
hlazení. S taktickým zadrhováním včet-
ně rozpohybováním celého těla, přinesl 
smích, pískot a následně přídavek. Můj 
text se vázal k jednotlivým ženám z ro-
dinného kruhu při příležitosti narozenin. 
Při posledním koncertu Visacího zámku 
v Děčíně, kdy jsem kontaktoval básníka 
a zpěváka Jana Haubrta, mi přislíbil svůj 
výstup. Termín našeho čtení se bohužel 
kryl s koncertní šňůrou, proto jsem s jeho 
dovolením přečetl z básnické sbírky Bás-
ně aneb Visací zámek podle Jana proslu-
lý text Stánek u Johna Debila. Walda Va-
lík zaručená akvizice, zahrál a odrecito-

val sérii osvědčeného: pepř, sůl a lízátko, 
příjemné hlasové osvěžení. 
 Večer se nám přehoupl pomalu 
a jistě do nedělního nebe plné hvězd. Po 
uvážení jsme předali cenu Józsefovi Biró-
vi z Maďarska za performanci a doslova 
prožitý text. Jana Ingrová (kostymérka, 
švadlenka) našeho divadla G-O, se při-
hlásila jako poslední čtoucí svými zážitky 
z uplynulých cest a tím literární festival 
zakončila. Potlesk po jednotlivých vystou-
pení nechyběl ani na ukončení,  kdy jsme 
se loučili s 6. ročníkem a s pozváním na 
sobotní představení Mouchy 09. 

Jerry Al. Karchňák

manifest Kravatování – 
Jakub sláma 

 

Tam v salónku na koberci 

řekl jednou jeden prorok, 

ani malí, ani velcí 

scházejte se jednou za rok 

 

a zvěstujte nám svoje moudra. 

 

Každý předstup před tu cházku, 

vykřič svoji zlobu, lásku, 

vždyť jen tak se zbavíš splínu, 

pak se ukloň a vrať se k vínu. 

 

A ty! 

jež jsi nám mecenášem, 

přijmi naše volání, 

a nenech nikdy zaniknout 

naše kravatování. 
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Několikrát jsem se setkala s černým 
výlepem plakátů, kterými se lákalo 
na různé akce v naší restauraci na 
koupališti /Gorile. A jak se říká, čeho 
je hodně toho je příliš. Docela mě šo-
kovala jejich drzost, s jakou vylepují 
na černo plakáty a ničí tak i vzhled 
města. Už i tím, že se jedná o podnik, 
který podporuje náš pan místosta-
rosta města Radek Lekner/ProBene. 
Vím, že v některých městech je poku-
ta za tyto černé výlepy až 30 000 tis. 
Kč (Pelhřimov a pod.). Myslím, že by 
bylo více než vhodné, aby město ne-
bylo laxní k těmto černým výlepům 
a nařídilo jejich odstranění z míst, 
kam nepatří. Vždyť pan Lekner svým 
chováním dělá ostudu nejen sobě, 
ale i celému sdružení ProBene, za 
které kandidoval.

Lída Šumová

Reakce…

Milá Lído,
na fotografii přiložené k tvojí stíž-
nosti je plakát na akci, který nepo-
řádala Slovanka s.r.o. (provozovatel 
restaurace na koupališti), Radek 
Lekner ani sdružení Pro Bene. Legál-
ních výlepových ploch pod správou 
Služeb je v našem městě dostatečné 
množství a nikdo z nás proto nemá 
zapotřebí uskutečňovat černý výlep.
S pozdravem
Radek Lekner
místostarosta města

den pro afriku den pro afriku den pro afriku
V sobotu dne 8. srpna 2009 proběhl 
v naší farnosti v Benešově nad Ploučnicí 
již 2. ročník dobročinné akce Den pro Af-
riku. Tato akce je pořádána na podporu 
138 sirotků v Zambii z městečka Monze. 
Již od ranních sobotních hodin se zača-
li sjíždět lidé z různých konců republiky. 
Akce začala v 9 h dobročinným bazarem, 
kde si lidé mohli koupit zajímavé předmě-
ty od našich dárců a příjemně popovídat 
u šálku kávy. Zároveň proběhla výstava 
fotek z Zambie a promítání DVD o dě-
tech z Monze.
Během dopoledne se začali sjíždět hosté. 
Z jižní Moravy k nám zavítal MPS Borši-
čané a členky ze souboru Nivnička.  Mezi 
hosty nechyběla paní poslankyně ing. 
Michaela  Šojdrová /KDU-ČSL/,  Mgr. Leo 
Steiner ze Státního fondu  České repub-
liky, MUDr. Václav Jára z Varnsdorfu, 
starostové  z okolních měst a obcí a zpě-
vák MUDr. Idunnu Ogunwalle z děčínské 
chirurgie. Dorazila také vedoucí naší 
Adopce na dálku Marcelka Suchánková, 
která během akce popovídala o vzniku 
a průběhu adopce na dálku. Zárovně se 
zmínila o využití peněz z prvního ročníku 
Den pro Afriku aneb jeden dárek navíc. 
Ve 13 hodin začala aukce darovaných 
předmětů spolu s doprovodným progra-
mem. Na začátku vystoupili členové sou-
boru MPS Boršičané spolu s Nivničkou. 
Jejich vystoupení a ukázka moravského 
folkloru byla pro nás seveřany nádherný 
zážitek. Zde se v moravských krojích už 
dlouho nikdo nepohyboval a tak to byl 
příjemné zpestření celé akce. Jejich zpěv  
navodil  živou atmosféru v celém sále. 
Dalším hostem byl doktor z děčínské 
chirurgie Idunnu Ogunwalle, 
který pochází z Nigérie a také 
nám přijel zazpívat pár písni-
ček. Po krátkém vystoupení 
začala aukce darovaných 
předmětu. Moderátoři aukce 
byli pan Aleš Hučík z Kladna 
a Boženka Špičková, kteří se 
vzájemně výborně doplňovali 
a dodávali celé aukci patřič-
né napětí a spád! Největší 
úspěch měl obrázek, který na-
malovala Lucie Šumová. Pro-
dal se za neuvěřitelných 4100 
Kč. Souboj o něj byl opravdu  
napínavý a všichni se u toho 
náramně pobavili. Mezi dal-
šími předměty nechyběli ani 
kuriozity v podobě Čunkovice 
či panák slivovice, který byl 
vydražen spíše jako recese 

na závěr celé aukce. Panák se podařilo 
vydražit jednomu z členů MPS Boršičané 
za 500 Kč! Během aukce se odehrálo ně-
kolik velmi živých a napínavých soubojů 
a lidé se příjemně bavili. Dokonce i děti 
chtěly přispět rodičům na jednotlivé 
předměty svými úsporami. Myslím, že se 
nám celá akce zadařila a výtěžek, který 
činí krásných 44000 Kč a s finančními 
dary 51000 Kč, bude využit na podporu 
adopce dětí z Monze. 
Vzhledem k tomu, že paní Květa Fialová 
se nemohla akce zúčastnit, rozhodli jsme 
se jí připravené dárky k jejím 80. naroze-
ninám dopravit osobně. Dort z cukrárny 
Pusinka spolu s kytkami a dary byly pře-
dány licitátorem Alešem ještě v ten samý 
den večer. Paní Květa Fialová všem moc 
děkuje a měla z dárečků velkou radost.
Jsem ráda, že se akce líbila a lidé se 
mohli příjemně odreagovat od starostí 
spojených se  záplavami. Na závěr bych 
chtěla poděkovat všem lidem dobré vůle,  
kteří se podíleli na vzorném průběhu celé 
akce, a kteří podpořili tuto akci  finanční-
mi i hmotnými dary.
Děkujeme městskému úřadu za bezplat-
né zapůjčení kina, panu Urxovi za plaká-
ty, cukrárně Pusinka za krásný dort pro 
paní Fialovou a paní Lupačové za kytku 
pro ni. Dále pak Božence Špičkové a ro-
dině Martanové.
Opravdu všem ještě jednou moc a moc 
děkuji za všechny ty dary a i těm, které 
jsem zde pro jejich skromnost neuváděla.

za benešovskou iniciativu Adopce na dálku 
Lída Šumová

ČErn
É výlEPY 

v n
aŠEm

 m
ĚstĚ
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Performance MOUCHY

Přehrada Bystřička
Bylo nás deset z Benešova nad 
Ploučnicí z Klubu důchodců, kteří 
jsme se již po třetí vypravili na do-
volenkový pobyt v jednom krásném 
koutě naší vlasti. Do v oblasti říčky 
Bystřičky na Moravě. Najdeme ji 
v Beskydech mezi Valašským Mezi-
říčím a Vsetínem, v krásném zales-
něném údolí s čistým vzduchem.

Jde o bývalý rekreační objekt pro 
100 lidí, kde jsme strávili několik 
dní od 13. do 19. června. Právě zde 
začínala sezóna. Moc se nám líbí 
tamní okolí. Jezero, které je v této 
oblasti, je 7 kilometrů dlouhé, 37 
ha rozlehlé, jeho obsah je 4 milió-
ny kubíků vody, přehradní zeď je 
180 m dlouhá a 47 m vysoká. Prů-
tok je 00,3 m, poloměr zdi je 380 
m. Rok stavby 1908 -12, přehrada 
měla sloužit k doplňování plánova-
nému průplavu Odra - Dunaj. Toto 
jsme opsali z orientační tabule na 
hrázi. Celý pobyt byl velice dobrý, 
vedoucí pan Říha obětavý, vstříc-
ný, prostě výborný. Stravování bylo 
taktéž více než dobré, byl ho dosta-
tek a chutnalo nám, ubytování bez-
vadné. Rádi na tento pobyt bude-
me vzpomínat a uvažujeme, zda se 
sem vrátit i napřesrok, poněvadž 
i cena byla přijatelná, i když každý 
byl, jak se říká „za své“.

Za Klub důchodců Holub

Na letošní Slunovrat mně jako téma 
přišly autentické Mouchy=Krize. Hodně 
vody a s tím spojené všechny situace. 
Jak se přiblížit k tomu, co nás obtěžuje, 
ale zároveň bez nich to nejde. Také hle-
dání systému tvorby a bytí u lidí. O tom 
všem, bylo letošní představení.
Vyrobit věrně masky much, byl oříš-
kem. Povedla se částečná inspirace 
zpracování dle významného současné-
ho umělce Aloise Schilda z Rakouska 
(sdružuje alternativní umění v Evropě 
pro Asii). 
Při schánění materiálu jsem zažil mno-
ho udivených očí prodavačů, kteří 
ochotně snášeli síta,sítka na masky za 
několik tisíc. Zbytek materiálu tvořil: 
hliníkový drát, fólie a bílé rukavice na 
křídla a náhradní ruce ze zásob, šat 
v bílém, zpracované dřevo na šibenice. 
21 hodina, začátek provedl kolega 
z Maďarska József Biró, který tu již 
před 16 lety dělal rovněž performanci. 
Letos pod názvem AXESILENCE (Seker 
ticho).
Následovalo naše seskupení alterna-
tivního divadla GILOTINA=OPONA 
v sestavě Jaroslav Al. Karchňák, Lucie 
Karchňáková, Jan Valík, Šárka Čevelo-
vá, kdy jsme představení začali rozvíjet 
v symbolických bílých kostýmech, v čis-
tých rukavicích, ve stříbrných maskách  
s průsvitnými křídly, systém much. Lidé 
v myšlení much, nebo naopak...?
Za zvuku dijderidoo Martina Dočeka-
la a samplování zvuku bzučení much 
od Dj Dalibora City jsme se  slétli nad 
1000 watovým světlem u stolu, který 
přes plexi ostře osvítil naše postavy. 

Obírali jsme kosti, jenž nesly nápis KRI-
ZE. Byly nabídnuty i skalním fanouš-
kům. Následné snažení uchopit smysl-
plnost práce byla jako kopírka od lidí. 
Ze čtyř hromad písku stále nepřibývalo 
ani neubývalo, neb kde moucha lopatu 
písku odebrala, následně byla přisypá-
na mouchou druhou a pořád dokola. To 
samé se stalo u sudů s vodou, kdy věd-
ro vody odebrané, bylo vylito. V podo-
bě much jsme měli připravené dřevěné 
překvapení. Rytmus v stloukání šibenic 
ladil a burcoval do poklidu polotmy 
plné hemžení a otazníků za neustálého 
bzučení. 
Rozřešením bylo vztyčení šibenic a za-
věšení mucholapek. Pardón, člověkola-
pek – pruh látky strojově popsaný. Co 
by to bylo za mouchy, kdyby neměly 
matrice (otisky), chodník slávy.
Nyní vyvstala otázka, které ze tří párů 
rukou, nohou na otisk. Takže, kdo na 
jaké je šikovnější. Větší světlo, které 
jsme chtěli vnést do prostoru bylo vy-
puštěním velko-objemových lampiónů 
(tzv. balónů štěstí). Zahořel parafín, 
světlo vzniklo. Z důvodu velké větrnosti 
jsme je musely držet u země, aby ne-
vznikl možný požár, třeba zámku nebo 
radnice?
Předposlední část byla s černými dešt-
níky, z kterých jsme po otevření, necha-
li diváky číst text:  velkými bílými písme-
ny: KRIZE, BLÍŽE, STROM USYCHÁ. 
Finále, ano, oheň ale jinak. Kde se vza-
la, tu se vzala košatá bezinka v onom 
držáku (zapuštěná do dlažby). Zaho-
ření koruny keře jako pochodeň se 
zdařilo a osvítilo naše postavy hmyzu 

blanokřídlí, které se klaněli širokému 
obecenstvu. Lidí jako much. 

Lidé mají hodně peněz a propadli sym-
patickému trendu bioživota. Biobysnys 
– cpeme se biokuřaty, biocibulí, ale 
taky biobanány a biowhisky, tudíž je-li 
toto jídlem nás, takže jsme biomouchy. 
Něco víc – né asi?
Pozor na biokocovinu! Když né letos, 
tak příští rok bych měl letět na festival 
do Pekingu, kde je seznámím s českým 
hmyzem v našem pojetí performance. 
Poděkování: Klára Michalčáková, Dali-
bor Cita, Pila Ploučnice, Sudové hospo-
dářství Martin Dočekal, za písek Městu 
Benešov n. Pl. a za pozvání na Sluno-
vrat 09.

Jerry Al. Karchňák 
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Místní organizace kDU-ČSl na mítinku 
na podporu MUDr. Járy   

V neděli 30. srpna 2009 jsme se zúčastnili předvolebního mítinku na podporu MUDr. 
Václava Járy ve Varnsdorfu. Okolo druhé hodiny dorážíme do Varnsdorfu, a jsme zde 
uvítáni místním zastupitelem a ředitelem nemocnice Varnsdorf MUDr. Járou. Účast-
níme se krátké besedy v Klubu důchodců s místními staršími občany a nabízíme naše 
obvyklé předměty a občerstvení od KDU-ČSL. Vedeme malou diskusi, v níž je vidět, že 
i zde hlavním tématem je zdravotnictví a hlavně poplatky.
Po necelé hodině odjíždíme do nemocnice podívat se na práci MUDr. Járy. Nemocnice 
patří městu Varnsdorf, je zaměřena na poskytování služeb LDN a ředitel Jára ji po 
převzetí dokázal přivézt k zisku. V současné době se její zisk pohybuje okolo 4 milionů 
korun. Velmi zvláštně tak působí velké ztráty v ostatních podobných zařízeních jinde 
v republice. A přitom se zde nejedná o žádnou novou budovu, která by nepotřebovala 
oprav. Přes své stáří je budova velmi zachovalá a nabízí odpovídající prostory pro 
léčbu dlouhodobě nemocných.
Navštívíme několik nemocných, přejeme jim brzké uzdravení a návrat domů, a k od-
polední svačině nabízíme naše oplatky a občerstvení. Je na nich vidět, že nečekaná 
návštěva byla pro ně vítaným zpestřením dlouhého jednotvárného pobytu. Naše dvou-
hodinová zastávka zde v jednom z výběžků ČR se schyluje ke konci a my se vracíme na 
nádraží. Bylo to moc příjemně strávené nedělní odpoledne spolu s mladými křesťanský-
mi demokraty, kteří přijeli až z Moravy a chtějí podpořit rušení regionálních tratí v ČR.
Doufáme, že našeho kandidáta pana MUDr. Václava Járu z Varnsdorfu a Jiřetína pod 
Jedlovou zná mno-
ho našich spolu-
občanů a tak věří-
me, že ho podpo-
říte svým hlasem 
v nadcházejících 
volbách do posla-
necké sněmovny, 
kde kandiduje za 
naši stranu KDU-
ČSL jako dlou-
holetý člen této 
strany.
 
MO KDU-ČSL

KalEndáŘ aKCí
městské kino  
Benešov nad Ploučnicí
- od září promítáme opět ve stálém kině

neděle 13. 9. 2009 od 19 hodin 
Koza aneb kdo je sylvie?
Divadelní přestavení uvádí SophiaArt. 
V hlavních rolích O. Navrátil, S. Nálep-
ková nebo K. Macháčková, K. Soukup, O. 
Kavan. Režie: René Přibil. 
vstupné 100,- Kč

čtvrtek 17. 9. 2009 od 18 hodin 
t.m.a.
Někdy je těžké rozeznat, co je skutečnost 
a co je představa. Horor režiséra Juraje 
Herze. ČR 2009
vstupné 70,- Kč

úterý 22. 9. 2009 od 16 hodin 
Harry Potter a princ dvojí krve
V Bradavicích pošesté. Harry Potter ví, že 
přituhuje a že smrt řádící ve službách lor-
da Voldemorta brzo lapne i po životech 
jeho nejbližších. VB/USA 2009 
vstupné 70,- Kč

ostatní akce
speedstop Fest
pátek 11. - neděle 13. 9.2009
alternativní hudební festival + doprovod-
né akce (výtvarné, pro děti atd.)
www.bnpl.cz

12. sachsisches landeserntedankfest
11. - 13. 9. 2009
Bischofswerda, 12. Saské dožínky
http://www.oschatz-erleben.de/

dny Evropského dědictví
19. 9. 2009
Státní zámek Benešov nad Ploučnicí - 
Horní zámek
Koncert na flétnu a harfu.
http://www.zamek-benesov.cz/

okresní výstava 
drobného zvířectva
26. září 2009 od 8 do 
17 hodin 
u termálního koupališ-
tě v Bezručově ulici
Návštěvníci se mohou těšit na výstavu 
králíků, drůbeže, holubů a morčat. Výsta-
vy se zúčastní se svými zvířaty nejenom 
chovatelé z  Děčínska ale i z celého naše-
ho okolí. Určitě se bude na co dívat.  

Schořová Marie 
Staňková Mária 
Jiroušková Jiřina 
Jahelková Věra 
Kloučková Zdeňka 
Fleischer Antonín 
Hájek Václav 
Tříletá Božena 
Cuchý Jan 
Kropáčová Monika 
Niklová Marie 
Štoková Anna 
Daněk Miroslav 

Pešek Václav 
Čámský Václav 
Mikanová Ludmila 
Fialová Maria 
Skořepová Anna 
Nikl Václav 
Hrdinová Milena 
Zahradníková Rozalia 
Linhartová Anna 
Procházková Jarmila 
Moravcová Božena 
Růžičková Václava 
Hendrichová Hedvika 

Cepková Olga 
Hachová Emilie 
Michálková Jarmila 
Trčková Zdeňka 
Čámská Božena 
Miškovská Jindřiška 
Vtelenský Jiří 
Šindelář Miloslav 
Seifer Miroslav 
Tvardziková Věra 
Tichá Libuše 

Všem jubilantům přejeme vše nejlepší, hodně štěstí  
a především pevné zdraví.

Jubilanti - září 2009 
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nové knihy v městské knihovně

romány pro ženy
Howard, Linda – v síti lásky – Faith dobře ví, že Grey po-
hrdá jí i celou její rodinou,protože jeho otec kdysi utekl s její 
půvabnou matkou.Ráda by ho nenáviděla,ale nejde to.I on 
by jí nejraději padl k nohám,ale nesmí.Přísahal přece,že se 
pomstí a že jejich jméno zničí...

Coulter, Catherine – Píseň země – další pokračování série příběhů z Británie 13. 
století. Philippa de Beauchamp je velice impulzivní krasavice. Když se má provdat za 
odpudivého barona de Bridgporta,prchá z otcovského hradu, jenže její vůz je cestou 
přepaden a hrdinka končí v rukou nechvalně známého Dienwalda de Fortenberryho.

Brown, Sandra – růžový víkend – Cyn McCallová, mladá atraktivní žena, přišla 
o manžela, kterého hluboce milovala, a se ztrátou se dosud nevyrovnala. Bývalý přítel 
a obchodní partner jejího muže, který mladou ženu miluje, ji pozve na společný víkend 
v Acapulku. Cyn se musí rozhodnout, jestli chce strávit zbytek života vzpomínáním na 
mrtvého manžela, nebo zkusí začít úplně znovu...

detektivka
Rendell, Ruth – Bezejmenná oběť – inspektora Wexforda požádá o pomoc jeho lé-
kař, když se mu jednoho dne ztratila dcera. Wexford netuší, že tento banální případ 
mu nakonec dá pořádně zabrat.

napětí 
Reichs, Kathy – divoké kosti – v Charlotte panuje horké léto a doktorka Brennanová, 
soudní antropoložka pro Severní Karolínu, se těší na svou dlouho očekávanou dovole-
nou. Už se chystá k odjezdu, jenomže najednou je všude kolem spousta kostí. Ostatky 
nemluvněte v krbových kamnech. Jeho matka, sama ještě skoro dítě, zmizela. Zabila 
Tamila Banksová novorozeně, anebo se sama stala obětí?

Kuzneski, Chris – ztracený trůn – řecké kláštěry Meteora skrývají tajemství, které 
vede k rituálním vraždám. Napínavý thriller ze série jejímiž hlavními hrdiny jsou bývalí 
členové speciálních jednotek Jonathon Payen a D.J. Jones.

Koontz, Dean – oči soumraku – Slim McKenzie je na útěku, protože zabil svého 
strýce Dentona. Není to však jen policie, před kým Slim prchá...

Historické
Cornwell,Bernard – azincourt – příběh jedné z nejdůležitějších bitev stoleté války 
mezi Anglií a Francií, která se udála 25. října 1415 mezi severofrancouzskými ves-
nicemi Azincourt a Tramecourt. Vítězství u Azincourtu zajistilo nadlouho anglickou 
nadvládu nad severní Francií.

Davis, Lindsey – mrtvola v lázni – Falco s Helenou si upravují nový domov, v němž 
však stavbaři nedokončili lázeň a zmizeli. S nimi ovšem nezmizel příšerný zápach. Co 
asi ukryli pod mozaikovou podlahou?

Poděkovaní 
 
SDH Benešov nad Ploučnicí děkuje man-
želům Savčukovým a Semerádtovým za 
podporu, kterou poskytli našemu sboru 
v období po bleskové  povodni, a zároveň 
děkuje Městu Benešov nad Ploučnicí za 
péči při povodních.

Miroslav Buchta
velitel SDH

Vždy obdivujeme lidi, kteří dovedou v kri-
tické situaci odvážně a bez váhání zasáh-
nout. V sobotu 4. července se v rozvod-
něném a hučícím toku záplav topil starší 
muž. Z hloučku zděšených lidí skočil pro 
muže Mirek Veselý. V tu chvíli nepomys-
lel na své bezpečí, mobil či peněženku 
v kapse. Přispěchali pak i další a pomohli 
je oba vytáhnout. Ptal se ho kdosi, proč 
Mirku. A on, že by to přeci udělal každý. 
Nad rámec občanské povinnosti se v kri-
tických dnech také obětavě angažovali 
a zjišťovali potřebné věci a teplé jídlo 
pro postižené, pracovníci Městského 
úřadu Radek Lekner, Zdeňka Čvančarová 
a Blanka Vyhnálková. I to vypovídá o je-
jich příkladném vztahu k městu a lidem. 
Patří jim uznání a velký dík. Tolik z pohle-
du občanů Benešova nad Pl.

 H. Havelková

Chtěli bychom touto cestou poděkovat 
rodině Poděbradským a benešovským 
hasičům za jejich obětavou pomoc při 
úklidu po povodni. 

  manželé Fričovi

Prodám
palivové dřevo smrk v délce 4 m.

Cena 600 Kč za prostorový metr včetně dopravy.

Tel.: 607 662 214

Prodej slepiček
Drůbež Červený Hrádek, firma Dráb, 
opět prodává slepičky snáškového 
materiálu Dominant žíhaný, kropena-
tý, černý, hnědý a modrý.

Stáří slepiček: 16 - 19 týdnů - těsně 
před snáškou
Cena: 128 – 148 Kč/ks dle stáří
Prodej se uskuteční: Benešov nad 
Ploučnicí - u autobazaru u Tesca
Kdy: ve čtvrtek 17. září 2009  - v 15,20 
hod

Případné bližší informace tel: 
728605840, 415740719, 728165166
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město Benešov nad Ploučnicí

Benešovské noviny - ceník inzerce
Základní údaje:
tištěný náklad: 750 ks
počet občanů Benešova: cca 4100
distribuce: 10 provozoven ve městě
periodicita: 1 měsíc (o prázdninách možné dvojčíslo)
prodejní cena: 5 Kč
formát: A4 (297x210 mm)
počet sloupců: 3
tisková technika: černobílý ofset (titulka dvoubarevná)
rastr: 175 lpi
papír: 80 g/m2

podklady: PDF (písmo v křivkách), TIFF - minimální rozlišení 300 dpi
podklady inzerce: CD-ROM na MěÚ nebo e-mail redakce@benesovnpl.cz (do 10 MB)
Nosiče s podklady, fotografie, rukopisy jsou archivovány po dobu 3 měsíců. Po tuto 
dobu si je lze vyzvednout.

Ceník plošné inzerce:

 strana A4 ½ strany A4 1/3 strany A4 1/6 strany A4
 1490 Kč 740 Kč 490 Kč 255 Kč

 2/3 strany A4 1/12 strany A4
 990 Kč 130 Kč

menší a atypické inzeráty:
1/4	strany	A4	-	375	Kč	•	1/5	strany	A4	-	290	Kč		•1	cm2 = 5 Kč

opakovaná inzerce: 
Při opakované inzerci je poskytována sleva:
2. až 5. otištění téhož inzerátu - sleva 10% 
6. a další otištění téhož inzerátu - sleva 20% 
Slevy při opakování se nevztahují na inzeráty na titulní a poslední straně.
Případné grafické dopracování inzerátů nebo změny vašich inzerátů provedeme zdarma.

Platební podmínky: 
Pokud se strany nedohodnou jinak, zašle MěÚ objednavateli fakturu bez zbytečného odkladu 
po uveřejnění inzerátu, zpravidla do 7 dnů. Faktura je splatná do 14 dnů od vystavení. Spo-
lečně s fakturou zašle MěÚ dokladový výtisk s uveřejněným inzerátem. Městský úřad není 
plátcem DPH.

Kontakt:
Městský úřad - Benešovské Noviny
Náměstí Míru 1 
407 22 Benešov nad Ploučnicí
tel:  +420 412 598 811 
fax:  +420 412 589 812
e-mail: redakce@benesovnpl.cz
www.benesovnpl.cz

distribuce:
Trafika H&M, Náměstí Míru
Drogerie / smíšené zboží Zajan, Krátká ul.
Koloniál Bednářovi, Čsl. armády
Trafika Zdeňka, Sokolovská ul.
Nápoje Janko, Českolipská ul.
Trafika, Českolipská ul.
Potraviny Šoltys, Sídliště
Trafika, Sídliště
Trafika, Děčínská (Interkov)
Benzinová stanice Pohona, Děčínská

Vzpomínky, poděkování zveřejňujeme zdarma, taktéž texty od občanů (dle uvážení redakce), 
fotografie, básně apod.

Přijďte fandit!
Přehled domácích fotbalových mis-
trovských utkání (stará garda, muži, 
dorostenci, starší žáci, mladší žáci, 
starší přípravka).

stará garda:
PO 17.8.  Těchlovice  17:30
PO 31.8.  Ludvíkovice  17:30
PO 7.9.  Malšovice  17:30
PÁ 18.9.  Jílové  17:30
PO 28.9.  Březiny  17:00
PO 5.10.  Prysk  17:00
PO 19.10.  Šluknov  16:30

muži:
SO 22.8.  Č. Kamenice  17:00
SO 5.9.  Srbice  17:00
SO 19.9.  Heřmanov  16:30
SO 3.10.  Březiny  16:00
SO 17.10.  Petrovice  15:30
SO 31.10.  Vaňov  14:00
SO 7.11.  Chlumec  14:00

dorostenci:
NE 30.8.  Dubí 10:15 + 12:30
NE 13.9.  Chomutov  10:15 + 12:30
NE 27.9.  Štětí 10:15 + 12:30
NE 11.10.  Děčín  10:15 + 12:30
NE 25.10.  Blšany  10:15 + 12:30
NE 15.11.  Litvínov  10:15 + 12:30

starší žáci:
NE 23.8.  Chlumec  10:30
NE 6.9.  Proboštov  10:30
NE 20.9.  Střekov  10:30
NE 4.10.  Děčín „B“  10:30
NE 18.10.  Soběchleby  10:30
NE 1.11.  Svádov  10:30
NE 8.11.  Štětí  10:30

mladší žáci:
SO 12.9  Jílové  10:00
SO 26.9.  Šluknov  10:00
SO 10.10.  D.Poustevna  10:00
SO 24.10.  Č. Kamenice  10:00
ST 28.10.  Verneřice  10:00

starší přípravka:
SO 12.9.  Šluknov  12:00
SO 26.9.  Modrá  12:00
SO 10.10.  Malšovice  12:00
SO 31.10.  Vilémov „B“  10:00

sPort sPort sPort
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milan myšík slaví další úspěch!
Z Mistrovství ČR ve FOURCROSSU si přivezl bronz

Benešovský závodník Milan Myšík o předposledním srpnovém ví-
kendu 22. - 23.8 závodil na fourcrossové trati v Tošovicích na Novo-
jičínsku. V sobotu byl na programu 3. závod Znovín Fourcross cupu 
2009. Po dvou závodech byl Myšík v kategorii expert na pěkném 3. 
místě. Na startu se tentokrát ukázal z KUR SPORTU jako jediný. 
V Tošovicích se ale Milanovi příliš nevedlo. Už v kvalifikaci nejel to, 
co jsi představoval a nakonec z toho bylo až deváté místo. V sa-
motném závodě to nebylo o moc lepší. V osmifinále sice vyhrál, ale 
ve čtvrtfinále po skvělém boji na lokty, přeci jen o pár decimetrů 
nepostoupil a znamenalo to tedy i celkové 9. místo a v průběžném 
hodnocení Českého poháru klesl na 6. místo po třech závodech ze čtyř. „Poslední 
závod se jede v Litoměřicích, tak doufám, že mi to vyjde a posunu se v celkovém 
hodnocení výše. Kdyby to byla bedna, tak bych byl spokojený,“ řekl po nepovede-
ném závodě Milan Myšík.
V neděli bylo na programu na stejné trati Mistrovství České republiky. Tentokrát 
nebyly kategorie jako obvykle ale jeli jen junioři (do 19 let) a muži (19 a více). Jeli-
kož se fourcross u nás může jezdit od patnácti, tak byl Myšík na startu juniorů dru-
hý nejmladší. Kvalifikační jízdu zvládl Myšík skvěle a dojel si pro 3. místo se ztrátou 
na prvního jen jednu desetinu sekundy. To už byl náznak toho, že by to mohlo 
být dobré a tudíž dostal o závodu i lehčího vyřazovacího pavouka. Ve čtvrtfinále 
Milan zaspal na startu, ale už v první zatáčce byl na prvním místě a s přehledem 
postoupil do semifinále. Tam na něj čekal druhý z kvalifikace a účastník světových 
poháru. Od startu jel Milan vedle favorizovaného Říhy a nakonec se v první zatáč-
ce za něj zařadil a dojel si pro postup do finále. Ve finálové jízdě se sešla čtveřice 
největších favoritů a takřka každý mohl získat mistrovský dres. Od startu šel nejlé-
pe sedmnáctiletý Říha, za ním potom trojce Plášil, Trnkal a Myšík trošku od prvních 
metrů zaostával. Milan ale zkusil útok za první zatáčkou a vyplatilo se, šel na 
druhé místo. Jelikož ale do druhé zatáčky vjížděl venkovní dráhou, tak se pod něj 
dostal Trnkal a na Milana tak zbyla bronzová medaile. „Nedělní závod byl úplně 
o něčem jiném, než ten sobotní. Cítil sem se o 80%lépe. Ve finále jsem to ještě na 
jednom místě mohl zkusit z trojky na dvojku, ale už jsem nechtěl zbytečně nic risko-
vat, protože bedna je super, na to, že budu v juniorech ještě 3 roky,“ svěřil se Myšík 

k nedělnímu vydařenému závodu.
Mezitím co Milan bojoval v Tošovicích 
v Fourcrosse, tak jeho týmový kolega 
Štěpán Tumpach byl vyjíždět olym-
pijské body na birkose v Jížní Africe. 
Bohužel už ve kvalifikaci mu vycvakl 
nášlapný pedál a postoupil mezi 48 
nejlepších s odřenýma ušima (na 44. 
místě). Znamenalo to pro něj ve třech 
osmifinálových jízdách venkovní dráhy. 
I přes těžkou osmifinálovou skupinu, 
kde byl i úřadující světový šampion, se 
dalo postoupit. V první jízdě Štěpána 
potkal pád ze čtvrtého postupového 
místa, v druhé rozjížďce dojel třetí a ve 
třetí jízdě dojel na pátém místě, ale ani 
to na postup nestačilo.
Další závody čeká KUR SPORT tým 
v půlce září a to Mistrovství České re-
publiky v bikrosu v Uničově.

taneční klub respect 
Benešov nad Ploučnicí 

POŘÁDÁ 

náBor 
novýCH talEntŮ
Pokud je ti ve věku mezi 4-20 let, máš rád 
pohyb a chceš společně s námi reprezen-
tovat naše krásné městečko na mnoha ta-
nečních soutěží v ČR, tak přijď mezi nás! 

9. září 2009 v Městském kině Bene-
šov nad Ploučnicí

Kategorie: 
4-7 let 15 hod.
8-12 let 16 hod.
13-20 let 17 hod.

Taneční styly- Show dance, street dance, 
RnB
Nové taneční styly, které TK Respect pro 
školní rok 2009/2010 otvírá,jsou taneční 
Aerobic a Disco Dance.

Taneční klub Respect získal v minu-
lém školním roce mnoho ocenění: 
Osek: 3. místo- děti Show Shrek, 2. mís-
to- děti Street Girls a 1. místo děti MŠ 
Pusinky
Dvůr Králové nad Labem: 3. místo- děti 
Street Girls, 2. místo- děti show Pusinky 
a Junioři TK Respect vybojovali krásné 4. 
místo z 11 zúčastněných skupin z ČR
Slaný: stejně jako ve Dvoře Králové nad 
Labem
Teplice: 3. místo Street girls děti

Těšíme se na Vás tK respect BnPl 

…více info na www.tkrespect.cz
Milan Myšík v průjezdu neklopené zatáčky. 
Z MČR v Tošovicích. 


